
Nr. 141 Detsember 2009

Eesti Valguse pealinnaks 
pürgivas Võhmas sai 

teistkordselt teoks küünla-
valguses jõululaat. Kauban-
dus- ja kultuurisündmusel 
osales kokku üle paarituhan-
de inimese. Imetleti erineva 
suuruse ja väljanägemisega 
küünlaid ning meisterdati ja 
kaunistati neid ka ise, vaa-
dati taaskord linnade tee-
malist küünlanäitust, nau-
diti isetegevuslaste laulmist 
ja tantsimist.

Eriline elevus tekkis aga 
siis, kui tõusid õhku puna-
sest siidipaberist laternad.

„Tähelepanu, tähelepa-
nu, kohe algab enneolematu 
üllatus,“ teatas pool tundi 
enne kella seitset õhtul jõu-

lulaata juhtinud Võhma abi-
linnapea Aare Järvik. Peagi 
hakkas rohkearvulise pealt-
vaatajaskonna juuresolekul 
keskendunult toimetama 
küünlasäras jõululaada pea-
korraldaja OÜ Eesti Valgus 
juhataja Peter Wüthrich. 
Tema sooviks oli lennutada 
õhku ligi kolmkümmend 
siidipaberist laternat. Idee 
Eestis esmakordselt teoks 
saanud valgusefekti loomi-
seks pärineb firmajuhi sün-
nimaalt Šveitsist. Laternate 
taevasse saatmiseks vajas 
Wüthrich ka abi, mida laa-
dakülastajad rõõmuga ja 
usinasti pakkusid.

Mitmesuguse väljanä-
gemise ja suurusega küün-

laid jätkus jõululaadaplatsil 
kõikjale.

Kultuurikeskuses sai neid 
ise meisterdada ja teksti või 
pildiga kaunistada. Juhen-
dajateks olid oma ala kunsti 
hästi tundvad naised Elina 
Leis ja Maie Kirt. „Mõnigi 
härrasmees maalis küünlale 
pühenduse oma südamedaa-
mile,“ rääkisid nad. Huviga 
ja tähelepanelikult uudistati 
näitust Eesti linnade motiivi-
dega küünaldest. „Väljapanek 
on OÜ Eesti Valgus kingitus 
Eesti Vabariigi 90. aastapäe-
vaks,“ selgitasid Elina ja Maie. 
Uudistada ja osta sai ka näi-
tuse kataloogi, milles kirjas 
olulisemad faktid küünaldel 
kujutatud linnadest.

Jõululaadal tantsis 
Võhma naisrühm Lilleke. 
„Eelmisel aastal esinesime 
samal sündmusel kultuuri-
keskuses, tänavu aga väljas. 
Mõtlesime sellelegi, kuidas 
pimedatel tundidel küünla-
valgusel hästi välja paista, 
mistõttu panime selga pu-
nased seelikud punaste pit-
sidega.

Õppisime selgeks ka 
tantsu „Kepp ja käpik“, mida 
laadal esmakordselt esita-
sime. Küllap tähelepanelik 
publik sai aru, miks just sel-
line tantsuvalik,“ rääkis koo-
liõpetajast harrastustantsi-
janna Luule Tiirmaa.

Lauluga sisustas aga 
küünlasäras jõululaata sega-

koor Leelo. „Laadad on üld-
se toredad üritused. Meie 
linna jõululaada muudab 
eriliselt hubaseks, ilusaks ja 
lausa ainulaadseks küünla-
valgus,“ väljendas oma mul-
jeid dirigent Mait Reimann.

„Jõululaat küünlaval-
guses on suurepärane ette-
võtmine. Erilist uhkust tun-
neme selle üle, et sündmus 
toimub Võhma linnas, mida 
ümbritseb meie vald,“ ütles 
Kõo vallavanem Tarmo

Riisk, kes ka üks sega-
koori lauljatest.

„Juba teistkordselt teoks 
saanud jõululaat küünla-
säras on tõsine samm selle 
poole, et Võhmat hakatakse 
järjest rohkem tundma ja 

tunnustama Eesti valguse-
pealinnana,“ ütles abilinna-
pea Aare Järvik.

„Ehk sümboliseerib val-
gus ka mõneti ülesaamist 
majanduslikust pimedusest, 
mida lähiminevikus põhjus-
tas Võhma lihakombinaadi 
pankrot,“ arvas linnapea 
Avo Põder.

Aga missuguse küünla 
laadalt ise ostsite?

„Selle hästi olulise ja 
head maitset nõudva te-
gevuse jätsin ma abikaasa 
hooleks,“ lausus omavalit-
susjuht.

Jaan Lukas
Jõgevamaa ajakirjanik

Jõululaat taas küünlavalgusel

Fotod:
 Riho Teras ja Avo Põder.



2 Võhma LinnalehtNR. 141. detsember 2009 

Avo Põder

Linnapea veerg

Volikogu töömailt

Kohe-kohe on lõppemas 2009. aasta ja algamas uus 
2010. Neil puhkudel on ikka kombeks teha kokku-

võtteid möödunust ja vaadata tulevikku.
Milline oli siis 2009. aasta võhmalaste jaoks? Took-

sin siinjuures välja ühe vägagi iseloomuliku sõna lõppe-
va aasta kohta – vastuoluline.

Ühelt poolt on üleilmne majanduslangus jätnud pä-
ris tõsise jälje paljude inimeste elule: mõnedki inimesed 
on kaotanud töö, paljude sissetulek on langenud ning 
seetõttu tuleb teha toimetulemiseks vägagi raskeid va-
likuid. Töötuse kasv ja sissetulekute vähenemine on 
probleemiks ka linnaeelarvele – üksikisiku tulumaksu 
laekumine väheneb 2009. aastal võrreldes eelmise aas-
taga ca 17%, mis rahaliselt tähendab 1,6 miljoni krooni 
võrra väiksemat eelarvet. Kui eelarve tulud vähenevad, 
saab linn pakkuda ka oma inimestele kehvemal tasemel 
teenuseid ja vähem investeerida.

2009. aasta jääb kindlasti meelde ka kui „laululava” 
aasta – mööduval aastal lõid lõkkele kired laululava 
rajamiseks või mitterajamiseks tuletõrjemaja kõrvale. 
Kahjuks on tänaseks see projekt peatatud ja seda meie 
Läti partnerite raske majandusolukorra tõttu.

Teiselt poolt oli 2009. aasta linna jaoks mitmes mõt-
tes üpris edukas. 2009. aasta lõpuks saab valmis viimaste 
aastate suurim investeering: kooli spordihoone, samuti 
alustati staadioni ehitustöödega. Mõlemad objektid 
võimaldavad tunduvalt paremal tasemel pakkuda või-
malusi tegeleda sportimisega. Samuti on just 2009. aas-
tal rahastuse saanud mitmed linna jaoks väga olulised 
projektid: linna põhjaosa vee- ja kanalisatsioonitrasside 
ehitamine, Võhma jäätmejaama ehitamine, linna katla-
maja ümberehitamine hakkepuidu küttele.

2010. aasta tundub tulevat linna jaoks veel keeruli-
sem ja raskem kui mööduv. Planeerime jätkuvalt mak-
sutulu vähenemist ca 600 tuhande krooni võrra ja see 
seab linna juhtimise väga raskete valikute ette. Ühelt 
poolt on madalad ehitushinnad ahvatluseks palju in-
vesteerida, teisalt on maksutulu vähenemine seadnud 
piirid omafinantseeringute tagamiseks. Samuti ei tohi 
investeeringute tegemise tuhinas ära unustada nö 
„pehmeid” kulusid, et ei tekiks olukord, kus objekt on 
valmis, aga tuld laes põlema ei saa panna ja küte tuleb 
kinni keerata, sest nende kulude tegemiseks ei jätku 
enam raha. Meedias on räägitud palju sellest, et oma-
valitsused on sunnitud äraelamiseks oluliselt kärpima 
palgakulusid, siis meie olukord on selles suhtes pisut 
parem. Kuna Võhma linn oli 2006-2009 saneerimise all, 
siis kasvasid headel aastatel meie palgakulud suhteliselt 
tagasihoidlikult ning eelarve projektis ei ole personali-
kulude vähendamist plaanitud. 2010. aasta eelarve pro-
jektis on pearõhk käimasolevate investeeringute tege-
misel ja omafinantseeringute tagamisel, kuid seejuures 
ei ole väga kardinaalselt kärbitud ka majanduskulusid. 
2010. aasta tõotab tulla Võhma linna jaoks vägagi kee-
ruline ja raske, kuid kuna 2011. aastal ei ole ette näha 
suuri investeeringuid, siis saame ehk sel aastal veidi hin-
ge tõmmata.

Loodame kõik, et lähiajal tulevad paremad ajad nii 
iga inimese kui ka Võhma linna jaoks. Soovin kõigile 
ilusat 2009. aasta lõppu ja paremat uut 2010. aastat!

Hea võhmalane.

Tahan informeerida 
Sind viimastest tegemistest 
volikogus. Viimane voliko-
gu istung oli 19. novembril 
2009. a. Kinnitati volikogu 
alaliste komisjonide ja lin-
navalitsuse koosseisud.

Linnavalitsuse liikmed 
on meil Avo Põder, Aare 
Järvik, Tiina Ranne, Kaja 
Notta ja Lea Ibrus.

Esitan ka volikogu ko-
misjonide täielikud koossei-
sud (eelmisel korral oli juttu 
vaid esimeestest ja aseesi-
meestest ning revisjoniko-
misjonist).

Eelarvekomisjon: esi-
mees Kersten Kattai, aseesi-
mees Ago Vingissar ja liik-
med Ants Pihlak, Hannes 
Männik, Leida Kuld, Annika 
Alliksaar ning Indrek Valo.

Sotsiaalkomisjon: esi-
mees Jaan Voll, aseesimees 
Elke Klara Wüthrich ja 
liikmed Leida Kuld, Ants 
Pihlak, Lea Ibrus, Riina Pa-
kane ning Heilika Vahtra.

Haridus-, kultuuri- ja 
spordikomisjon: esimees 
Riine Ant, aseesimees Han-
nes Männik ja liikmed Jaan 
Voll, Ly Udikas, Rein Kessler, 
Asta Laas, Luule Tiirmaa, 
Peter Paul Wüthrich ning 
Viljo Prantsus.

Revisjonikomisjon: esi-
mees Rein Kessler, aseesi-
mees Kersten Kattai ja liige 
Helve-Kaja Oss.

Volikogu komisjonid 
on vajalikud volikogu töö 
läbiviimiseks, probleemide 
esiletoomiseks, lahenduste 
leidmiseks, eelnõude koos-
tamiseks. Seetõttu ei tege-
le nad otseselt konkreetse 
inimese eluliste küsimuste 
lahendamisega. Viimane 
ülesanne kuulub linnava-
litsuse kohustustesse, kelle 
töökorralduse mingi prob-
leemi lahendamiseks on ära 
määranud volikogu. See ei 
tähenda, et linnaelanik ei 
tohi pöörduda oma isikli-
ku murega volikogu liikme 
poole, kuid konkreetse la-
hendi asjale seab lõpuks ikka 

linnavalitsus, sest ka voliko-
gu liige ei saa otseselt möö-
da minna juba kinnitatud 
reeglistikust. Ta saab vaid 
küllaldase põhjendatuse ja 
küsimuse üldise olulisuse 
olemasolul alustada olemas-
oleva reeglistiku (näiteks 
mõnede toetuste maksmise 
kord Võhmas) muutmise 
volikogus. Seega näiteks Jü-
rile määrab toetuse ikkagi 
linnavalitsus, tuginedes vo-
likogu kinnitatud reeglitele. 
Vajadusel võib linnavalitsus 
moodustada oma vajaliku 
komisjoni ja samuti esita-
da volikogule ettepanekuid 
reeglite muutmiseks.

Ülalpooltoodu on vo-
likogu üldiste töötamise 
printsiipide selgituseks, sest 
on esinenud üksikuid aru-
saamatusi selles osas.

Praegusel ajal tegeleb 
volikogu, eriti aga tema eel-
arvekomisjon, tuleva aasta 
eelarve probleemistikuga. 
Detsembris toimub ka esi-
mene eelarve arutelu voli-
kogus. Et veel selles osas ei 

ole selgeid otsuseid voliko-
gu poolt vastu võetud, ei saa 
neid ka siin esitada. Kuid ül-
diselt on pingelisel ajal kaht-
lemata ka meie linna eelarve 
koostamisel omad pinged.

Niipalju siis töödest-te-
gemistest.

Kuid saabumas on üldi-
selt oluline sündmus – jälle 
on möödumas üks aasta-
ring. Ei oska öeldagi, kas 
selle pärast peab eriti rõõ-
mustama, sest vanemaks ei 
taha meist saada ju keegi, 
kuid paraku teeb aeg oma 
tööd vaid ühes suunas. Vaa-
tamata sellele soovin siiski 
kõigile rahulikke jõulupühi 
ja aastavahetust ning kasvõi 
ainult ühe pisikese soovi täi-
tumist uuel aastal. Võib ju 
see kõrvaltvaatajale pisike-
sena näiv soov olla soovijale 
vägagi suur. Aga head ter-
vist soovin küll kõigile suure 
kapaga, sest ka pisike haigus 
ei ole meeldiv kellelegi.

Ants Pihlak
volikogu esimees

5. detsembril 2009. a toimus 
Pärnus Eestimaa Rahvaliidu 
XVIII kongress. Kontsert-
majja oli kogunenud saali-
täis rahvaliitlasi. Võhmast 
osales kongressil 12 dele-
gaati.

Poliitilise avakõne pidas 
esimees Karel Rüütli. Kong-
ressi oli tulnud tervitama 
ekspresident hr Arnold 
Rüütel. Külalistena esinesid 
sõnavõttudega Keskerakon-
nast Mailis Reps, Refor-

mierakonnast Peep Aru, 
Sotsiaaldemokraatide ja Ro-
heliste esindajad.

Rahvaliidu büroo 2009.
a tegevusaruande esitas 
peasekretär Tarvo Sarnet. 
Kaasettekannetega esine-
sid Rahvaliidu aseesimehed 
Ene Tomberg, Jaanus Män-
nik, Kajar Lember.

Austati tublimaid rah-
valiitlasi. Aukirja said Leili 
Randmaa ja Valli Veski Võh-
mast. Rahvaliidu auliikme-

teks tunnistati Leida Kuld ja 
Kairi Ibrus.

Aasta rahvaliitlase au-
nimetus omistati Riigikogu 
Rahvaliidu fraktsiooni ase-
esimehele pr Mai Treialile.

Pärast revisjonikomis-
joni aruannet toimusid 
Rahvaliidu esimehe, aseesi-
mehe ja volikogu valimised. 
Rahvaliidu esimeheks valiti 
taas Karel Rüütli, aseesi-
meesteks Anto Liivat, Ene 
Tomberg, Kajar Lember ja 

Ingvar Tšižikov. Rahvaliidu 
volikokku kuulub Võhmast 
Leida Kuld.

Kuulati ära Rahvaliidu 
naisühenduse Epp esinaise, 
eakate ja noorte ühenduste 
esindajate sõnavõtud, kinni-
tati ja võeti vastu Rahvaliidu 
XVIII kongressi avaldus (li-
satud artiklile).

Leida Kuld

Rahvaliidu XVIII kongress

Eesti valitsemine ja po-
liitiline kultuur vajavad 

põhimõttelist pööret hoo-
livuse ja kaasatuse suunas. 
Valitsuserakondade suut-
matus koostada selge prog-
ramm majanduslangusest 
ülesaamiseks on kaasa too-
nud ühiskonna kõige nõrge-
maid liikmeid muserdavad 
eelarvekärped ja koondami-
sed, elu hääbumise maapiir-
kondades ning üldise usal-
damatuse riigi ja valitsuse 
vastu.

Rahvaliidu kongress on 
seisukohal, et rasketel aega-
del tuleb nii perekonna, ko-
gukonna kui ka riigi tasan-
dil taas ausse tõsta ajastute 
tuleproovile vastupidanud 
püsiväärtused. Perest algab 
kodu, peres hoitakse meie 
keele- ja kultuuritraditsioo-
ne. Eestis tuleb hoida tradit-
sioonilisi pereväärtusi, hoo-
livust ja solidaarsust, mis 
aitavad meil luua kindlama 
riigi ning tervema ühiskon-
na.

Eestlased on oma juurtelt 
maarahvas, meie väärtus-
süsteem seostub maa-elu-
laadiga ja meile läheb korda 
maaelu käekäik. Tunneme 
muret, et maapiirkondades 
kasvav tööpuudus ja üha 
süvenev ebavõrdsus põh-
justab sotsiaalseid pingeid. 
Metskondade likvideerimi-
ne, postkontorite sulgemi-
ne, põllumajandustoetuste 
maksmata jätmine, arstiabi 
kättesaadavuse halvenemi-
ne ja soov kaotada arvukalt 
väikekoole – kohaliku kul-
tuurielu kandjaid – mõju-
vad maaelule hävitavalt.

Kõikjal Eestis peab ini-
mestel olema võimalik võrd-
selt hästi elada ja töötada, 
elatustasemes kaotamata. 
Selleks vajab Eesti maksu-
poliitika reformi, et õiglase 
tulujaotuse toel vähendada 
sotsiaalset ja piirkondlikku 
ebavõrdsust, väärtustada 
rahvuslikku kapitali ning 
viia majandus uuele tõusule. 
Tarbimismaksude liiga suur 

osakaal riigi tuludes lööb 
kõige valusamalt just ühis-
konna nõrgimaid liikmeid, 
samas takistab luua inim-
väärseks toimetulekuks ning 
teadmispõhiseks ettevõtlu-
seks vajalikku keskkonda. 
Eesti riik peab toimima ja 
rahvas ellu jääma ka pä-
rast eurotsooniga liitumist. 
Selleks tuleb taastada tulu-
maks Eestist väljaviidavalt 
ettevõtluskasumilt, tõkes-
tada töötasu väljavõtmine 
dividendidena, suurendada 
kohalikele omavalitsuste-
le laekuvat osa üksikisiku 
brutotulust ning kehtestada 
emapalga ülempiiriks mitte 
üle kahe keskmise palga.

Riigi ning tema koda-
niku vastastikune usaldus 
on ühiskonna toimimise 
alus. Üha hoogustuv kam-
paaniapoliitika, erakonna 
tagatubadesse koondunud 
otsustamine ning valitsus-
erakondade teerullitaktika 
õigusaktide menetlemisel 
tingivad kodaniku kaugene-

mise riigist. Kindlustunnet 
tuleviku ees ning usaldust 
riigi ja erakondade vastu 
saab inimestele anda vaid 
teadmispõhise riigivalitse-
mise ja tugeva kodaniku-
ühiskonna kaudu. Rahvaliit 
peab hädavajalikuks era-
kondade valimiskulutuste-
le ülempiiri seadmist ning 
algatab poliitilist võõran-
dumist vähendavate muu-
datuste tegemise valimis-
seadustes.

On aeg vahetada käiku 
ja anda Eestile uus hingami-
ne alternatiivse koalitsioo-
ni näol. Peame vajalikuks 
panna juba lähiajal alus sot-
siaalselt mõtlevate erakon-
dade senisest tihedamale 
koostööle, et luua parimad 
võimalused üheskoos va-
litsusvastutuse kandmiseks 
pärast 2011. aasta Riigikogu 
valimisi.

Pärnus 
5. detsembril 2009

Eesti vajab ausat ja hoolivat poliitikat

Keerlevaid, langevaid helbeid on täis
kõik laotus ja uinunud puud.
Sadu viib endaga lendlema meid –
hea hetk, mil soovida ei mõista muud...
(O. Arder)

(Eestimaa Rahvaliidu kongressi avaldus)

Hubaseid jõule kõigisse kodudesse
soovib Võhma Rahvaliidu osakond.
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Meie laius-
kraadile  

siin Euroopa 
serval on taas 
saabunud pik-
kade ja pime-
date õhtute aeg. 
Aeg, mil tavali-
sest rohkem 
mõtiskletakse 
enese ja lähe-
daste eluolu üle, 
mil jõuab juttu 
ajada, lugeda 
ja televiisorit 
vaadata. Elame, 
teadagi, info-
ajastul ja vahel 
tundub, et see 
ähvardab meid 
enda alla mat-
ta. Kuidas sealt siis enese 
jaoks olulist üles leida?

Teame, et kõigi jaoks 
on oluline meie eneste ja 
lähedaste hea käekäik, et 
homme oleks parem, et 
saaks õppida ja areneda. 
Juba kolmandat korda il-
muv ajakiri „Õpitrepp” ai-
tab täiskasvanute õppimi-
se teemasid valgustada ja 
jagada teavet kõige kohta, 
mis Eesti täiskasvanuhari-
duses toimumas on.

Ajakirja viimase, 15. 
novembril ilmunud numb-
ri kaanelt vaatab vas-
tu teleekraanidelt tuttav 
nägu, Hannes Hermaküla 
– mees, kes ühteviisi hea 
telesaate juht ja leivaküp-
setaja. „Hannes läks Eestist 
siis, kui nõukogude võimu 
lõpp hakkas tasapisi paist-
ma. Loobus ametlikult 
NSV Liidu kodakondsu-
sest ja põrutas minema. 
Algul Itaaliasse, seal vahe-
tas oma Iisraeli viisa, mida 
Liidus anti ka „eriti tülika-
tele elementidele” Ühend-
riikide viisa vastu ning 
põrutas koos seltskonnaga 
kõigi võimaluste maale,” 
kirjutab „Õpitrepis” ajakir-
ja toimetaja Agne Narusk. 
Praegu, septembrist alates, 
juhib sama mees laupäeva 
õhtuti Ave Marleeniga ka-
hasse rahvusringhäälingus 
täiskasvanute õppimisest 
ja õpetamisest kõnelevat 
telesaadet „Tagatargemad”. 
Ekraanil on palju tavalisi 
eesti inimesi, kelle muudab 
eriliseks see, et nad on ot-
sustanud raskuste ja tihti 
ka vanuse kiuste millegi 
uue õppimisega alustada. 
Vaadata tasub ka ainult 
saatejuhtide pärast! Küsi 
„Õpitreppi” oma koduko-
ha raamatukogust ja saad 
põneva loo Hannesest lõ-
puni lugeda.

Ajakiri annab infor-
matsiooni ka hetkel olulis-
tel teemadel – kõneldakse 
koolituskaardist, Haridus- 

ja Teadusministeeriumi 
poolt rakendatavast poo-
leli jäänud õpingute jätka-
mise programmist, täis-
kasvanud õppija nädalal 
tunnustatud õppijatest Aili 
Valbist Luutsnikult ja Ella 
Põderist Kanepist, Euroo-
pa keelemapist, täiskasva-
nute gümnaasiumitest kui 
õppijasõbralikust keskkon-
nast ja paljust muust.

„Õpitreppi” saab lu-
geda ja kommenteerida 
ka internetis aadressil: 
www.andras.ee/opitrepp 
ning pdf-failina alla laadi-
da. Oodatud on ka kirjad 
toimetajale teemadest, 
mida järgmises „Õpitrepis” 
kajastada võiks. Loe, saa 
targemaks ja sügisõhtud 
muutuvad valgemaks!

Ajakiri „Õpitrepp” ning 
telesaade „Tagatargemad” 
valmivad Eesti Täiskas-
vanute Koolitajate Assot-
siatsiooni Andras ning 
Haridus- ja Teadusminis-
teeriumi koostöös Euroopa 
sotsiaalfondi programmi 
„Täiskasvanuhariduse po-
pulariseerimine” raames. 
Ajakirja koostab Eesti Päe-
valehe teema- ja erilehtede 
osakond.

Külliki Steinberg
Eesti Täiskasvanute 

Koolitajate 
Assotsiatsiooni Andras 

projektijuht

Tasuta koolituste 
kohta saad infot:

• kutsekoolid: 
 www.hm.ee/

tasutakursused 
 tel 7350242

• vabahariduslikud 
koolituskeskused: 

 www.vabaharidus.ee, 
 tel 677 6299

Nagu tavaliselt lõpeb ka 
see aasta Riigikogus 

järgmise aasta riigieelarve 
vastuvõtmisega. Ja nagu ikka, 
tekitas see tuliseid vaidlusi. 
Viimasel ajal on aktuaalne 
hariduse ja koolireformi te-
maatika, haridusminister 
soovib lahutada põhikoolid ja 
gümnaasiumid. See küsimus 
oli arutelul ka riiklikult tähtsa 
küsimusena. Tänases artiklis 
siis pikemalt eelarvest ja ha-
ridusest.

Minu hinnangul on järg-
mise aasta riigieelarve põ-
hiprobleemideks tervishoid, 
kohalike omavalitsuste tulu-
baas, päästjate ja politseini-
ke palgad ning põllumeeste 
toetamine. Tervishoiu prob-
leemidest rääkisin eelmises 
artiklis. Paremaks pole mi-
dagi muutunud, hooldusravi 
eest tuleb hakata inimesel 
endal maksma 3000 krooni 
kuus, haiglate raha on vähen-
datud, arste ja õdesid ootab 
ees palgakärbe. Keskerakon-
na fraktsioon algatas eelnõu, 
mis oleks lubanud haigekas-
sal kasutada varasematel aas-
tatel kogunenud raha. Seda 
eelnõu kaitses Riigikogus 
siinkirjutaja. Kahjuks lüka-
ti eelnõu Reformierakonna, 
IRL-i ja Roheliste saadikute 

häältega tagasi. Haigekassal 
tuleb veelgi rihma pinguta-
da, eelarvet vähendada, aga 
inimestel järjest pikemates 
arstiabi järjekordades oodata 
ning haigeks jäädes rohkem 
raha välja käia.

Meie fraktsioon tegi eel-
arvele muudatusettepanekud, 
mis nägid ette politseinike ja 
päästjate palgaprobleemi la-
hendamise, omavalitsustele 
tulubaasi taastamise neljasa-
ja miljoni krooniga ja põllu-
meeste suurema toetamise. 
Pakkusime välja seda teha 
Eesti riigi jaoks üüratute kait-
sekulutuste ja astmelise tulu-
maksu sisseviimise arvelt.

Nüüd haridusest. Pikka 
aega on menetluses haridus-
minister Tõnis Lukase poolt 
sisse antud seaduseelnõu 
koolireformi kohta. Tahab 
seesinane minister gümnaa-
siumid põhikoolist lahutada 
ja koos sellega enamuse güm-
naasiumidest kinni panna. 
Selle muutuse sügavast mõt-
test on küll raske aru saada. 
Reformi tulemusena jäävad 
paljud koolimajad pooltüh-
jaks, samas tuleb suurema-
tes linnades hakata ehitama 
uusi koole ja õpilaskodusid. 
Maapiirkonda ei jää ühtegi 
gümnaasiumi ja ka põhikoo-

lid hakkavad kaduma. Koos 
gümnaasiumidega lahkuvad 
maalt paljud aineõpetajad, 
kuna järgi jäänud põhikoolis 
neile täiskoormusega tunde 
ei jagu. Seepärast ei jaga mi-
nistri väidet, et ka põhikooli 
õppekvaliteet paraneb. Aja 
jooksul lahkuvad maalt ka 
aktiivsemad ja nõudlikumad 
lapsevanemad, kes on sun-
nitud kolima linna, et anda 
oma lapsele hea haridus. 
Keskfraktsiooni ettepanekul 
arutati seda reformi põhja-
likumalt ja selgus, et antud 
kujul ei toeta seda ei omava-
litsused, koolijuhid, õpetajad 
ega lapsevanemad. Arutelu 
jätkub, kuna eelnõu teine lu-
gemine meie ettepanekul kat-
kestati. Loodame, et minister 
ja ministeerium püüavad as-
jaosalistega läbi rääkida ning 

leida enamust rahuldavad õi-
ged lahendused.

Aga jõulud ja uus aasta 
tulevad ikka. Vaatamata krii-
sile ja raskustele on ammu 
tõestatud tõsiasi, et rasked 
ajad mööduvad ja ka Ees-
ti riigil ning inimestel hak-
kab taas paremini minema. 
Kõige tähtsam sel jõuluajal 
on meeles pidada ja toetada 
oma lähedasi. Siis on hingel 
kergem ja lahenevad mured. 
Advendiaeg on kõige ilusam 
ja lootusrikkam aeg aastast 
ja küll see lumigi tuleb ning 
maa valgeks teeb. Soovin teie 
hinge valgust ja helgust. Tu-
leb uskuda imedesse, sest siis 
nad ka täituvad. Mina küll 
usun, aga teie...

Jaak Aab
riigikogulane

Mis Riigikogus uudist?

Udusel ja vihmasel kool-
jakuu 21. päeval tähistas 

paarkümmend koduloohuvi-
list Võhma tuletõrjemaja 70. 
aastapäeva ajalookonverent-
siga.

Põhiettekandega esi-
nes Võhma Ajaloo Sõprade 
Seltsi eestvedaja ning linna 
aukodanik Endel Rõuk, kes 
käsitles väikelinna esindus-
hoone saamislugu ja edasist 
elukäiku. Selgus, et lisaks ra-
hapuudusele takistas tuletõr-
jemaja ehitamist ka vastuolu 
toona “suure venna” rollis ol-
nud Kõo vallavalitsusega, kes 
ettevõtmist ja eriti selle ra-
hastamist kuigi otstarbekaks 
ei pidanud.

Võhma tuletõrjemaja 
ehitati aga sellele vaatamata 
annetuste ja vabatahtlike töö-
ga ning nagu meenutustest 
selgus – kaitsti selle ülevõt-
mist linna vallutanud punaste 
poolt ka küüditamise hinna-
ga. Võib veel lisada, et kui Tal-
linna linnal on juba aastasadu 
hoidnud silma peal võõrast 
verd mõõgamees Vana Too-
mas, siis puna-aastate alguses 
võis ka linnarahvas tuletõrje-
maja tornis ööpäevaselt stali-
nistlikku püssimeest silmata.

Tervitussõnavõtuga esi-
nes ka Viljandimaa muu-
seumi juht Jaak Pihlak, kelle 
kinnitusel on Võhma linna 
ajalugu täna teiste maakon-
na omavalitsustega võrreldes 
kõige põhjalikumalt uuritud. 
Pihlaku kinnitusel on Viljandi 

Võhma tuletõrjemaja tähistas oma 70. aastapäeva 
ajalookonverentsi ja Kurgja karaskiga

Vaimuvalgus 
teeb sügisõhtud 
helgemaks

Tuletõrjemaja ehitus 1939. aastal.

muuseumi üks 
p õ h i l i s e m a i d 
ülesandeid ko-
halikke kodu-
uurijaid nende 
tegevuses toe-
tada, paraku 
seab kultuuri-
ministeeriumis 
algatatud muu-
seumite liitmise 
kava maakonna 
teadusasutuse 
ette reaalse ohu 
– jääda tulevikus 
vaid näitusesaa-
liks, kus huvi-
lised vanu asju 
saavad imetleda.

M e e n u t u s i 
Pilistvere tuletõrje ajaloost 
vahendas sealse koguduse 
õpetaja Hermann Kalmus. 
Võrdluseks tänasele infoajas-
tule pakkus värvikat kont-
rasti kirjeldatud olukord, kus 
(õnneks küll õppuste võtmes) 
leekides lehmalaudast tuli 
teatama rutata pea kilomeet-
ri kaugusel asuvast telefo-
nist. Ning kas teel Põltsamaa 
pritsumeeste suvemängudele 
olnud tuletõrjeauto süttimist 
tuleb vana masina väärikaks 
lõpuks või mehaaniku näpu-
veaks lugeda.

Lisaks põhiettekannete-
le meenutasid tuletõrjemaja 
ehitamisega seotud mäles-
tusi Sylvi Palmiste, Agnes 
Laos, Karl Luht ja Ivo-Endel 
Remmer. Viimane tõi küla-
kostiks kaasa ka salvestatud 

jutuajamise Võhma kunagi-
se puutöömeistri Voldemar 
Koortiga, kes annetuse kor-
ras ka vastvalminud tuletõrje 
majja mööbli valmistas.

Päeva ametliku osa lõpus 
astus kohaletulnute ette ka 
allakirjutanu, palvega vaada-
ta üle aastakümnete jooksul 
kogunenud pildid, filmid, 
helisalvestised – sõnaga kõik, 
mida saaks Võhma linna lähi-
ajaloost vändatava dokumen-
taalfilmi tootmisel kasutada. 
Kõlanud üleskutse ei ole tä-
naseks aegunud ning juba 
järgmise aasta esimeses lehe-
numbris ilmub teade, kus ja 
kunas Võhma filmi käsikirja 
arutelu saab toimuma.

Seda, et ajalugu ka mait-
seelamusi võib pakkuda, 
tõestas aastaid Võhma Ajaloo 

Sõprade Seltsi juhtinud Mo-
nika Jõemaa, kes täna Kurgja 
talumuuseumi ohje hoiab 
ning kuulsast talust ohtralt 
külakosti kaasa võttis.

Lisaks värskele lehe-
numbrile võtsin ise Võhmast 
lahkudes kaasa lootuse, et 
linnake, mille elanikud vaba-
tahtlikult lausa raekoja mõõ-
tu maja ehitasid, saab peagi 
näha taas väikeseid pagari-
poode, käsitöölisi ning miks 
mitte ka ühte asjalikku turgu, 
kus talunik linnarahvale oma 
kaupa saaks pakkuda. Tarmu-
ka inimese silmadele on need 
mõtted ju kõik maas vedelev 
raha, mida enda pere ja kodu-
linna heaks kasutada saab.

Imre Annus
ajakirjanik
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• lapsevanemaid mihklilaa-
dal osalemise eest,

• Võhma Gümnaasiumi, 
linnavalitsust, linna all-
asutusi ja lapsevanemaid 
väga meeldiva ja hea 
koostöö ning meelespida-
mise eest seoses lasteaia 
juubeliga,

• Võhma Gümnaasiumi ja 
linnavalitsust osalemise ja 
meelespidamise eest õpe-
tajate päeval,

• Võhma Gümnaasiumi 
algklasse koos õpetajatega 
küllakutse eest mardipäe-
val,

• Kõo Vallavalitsust, EELK 
Pilistvere kogudust, Selt-
singut „Pilistvere Noored”, 
Pilistvere naisseltsingut, 
Pilistvere külarahvast to-
reda Jõulumaa eest

Novembri algul, tutvudes meie raamatukogu sisetööga, lae-
nutas raamatuid abilinnapea Aare Järvik.

Luuleklubis käis kohtumas kirjanik ja Eesti Naise peatoi-
metaja Aita Kivi.

22. novembril toimus 
Isamaa ja Res Publica Liidu 
Seenioride Kogu üldkogu 
Rahvusraamatukogu suures 
konverentsisaalis Tõnismä-
gi 2, Tallinnas.

Alustati meelelahutu-
sega noortelt muusikutelt 
puhkpillidel, viiulil, klave-
ril. Tervitussõnavõttudega 
esinesid kaitseminister Jaak 
Aaviksoo, Riigikogu õigus-
komisjoni esimees Ken-
Marti Vaher, Europarlamen-
di saadik Tunne Kelam.

Riigikogu liige Urmas 
Reinsalu rääkis sotsiaalpo-
liitikast. Meil on kõige kait-
setum elanikkond lapsed, 
kellel üks või mõlemad va-
nemad on töötud.

Vaba mikrofonist kuul-
dus: monopolide ohjelda-
mise vajadust, kommunaal-
arvete kontrolli, veearvete 
vähendamist, küttekulude 
vähendamist, kodud maa-
maksuvabaks, vabasta kodu 
all asuv maa maamaksust, 
mainiti enamlasi.

IRL Seenioride Kogu 
esimees Ann Räämet kan-
dis ette juhatuse aruande. 
Klubide tegevusaruanded 
kandsid ette Jõgevamaa, 
Pärnu, Tallinn, Tartu, Saka-
lamaa ja “Võrokeste” klubi.

Toimus uue juhatuse ja 
revisjonikomisjoni valimi-
ne. Sakalamaa Seenioride 
Kogust valiti juhatusse Ülo 
Stöör. Seenioride Kogu käib 
koos iga kuu; kui soovid 
kaasa lüüa tarkade meeste 
klubis, helista tel 5191 2227 
ja räägime.

IRL Sakalamaa Seeniori-
de kogu poolt soovime kõi-
gile rahulikke jõule.

Luule Tabur

Tänan Võhma lastaeaed Mänguveski pere nimel Sakalamaa 
Seenioride klubis

Hoogsa meeleolu lõi gümnaasiumi ansambel (vasakult Otmar, Jaagup, Aatos ja õpetaja Mait).

Tere aga, tere aga teie tuppa,
sisse aga viskan vil’la õnne,
kesk-aga-paranda keikide õnne …

Emme, palun, 
tahan seda 
rohelist karu! 
Paluuun!!

Kuule, kes sa oled? Kas tulevased lasteaiaõpetajad?

Küll on raske valida, sest kõik värvid on nii ilusad! Aga kaardid 
tulevad veelgi uhkemad!

Ma ju ütlesin, et seebivaht on lahe!

ja soovin kõigile
… lumemmesid kõbusaid,
lumetähtigi lõbusaid,
jääpurikaid pikergusi,
jäälilledest nikerdusi,
ehetes väärispuid,
jõulutaadi jõulupuid,
valgeid jõule, toredat aasta-
vahetust ning tervist ja õnne 
uuel aastal!

Asta Laas
juhataja
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Võhma Gümnaasiumis 
võib kohata uut õpe-

tajat. Nimelt on meil nüüd 
psühholoogia ja perekonna-
õpetuse õpetaja Aili Pajula. 
Et teada saada rohkem, ot-
sustasime teha intervjuu.

Millises koolis te käisi-
te?

Tegelikult olen ma pärit 
Järvamaalt ja ma lõpetasin 
Paide Gümnaasiumi. Tol ajal 
oli see Paide Keskkool, nüüd 
on gümnaasium. Vana kool 
juba, sai novembri lõpus saja 
aastaseks. Psühholoogiaga 
seoses, et mõte õppida tek-
kis keskkooli ajal, aga tollal 
polnud Eestis selle õppimise 
võimalust.

Kust te selle mõtte sai-
te?

Ei oskagi öelda, ikka on 
huvitav teada, mida teised 
inimesed mõtlevad. Aga kui 
sa tegelikult seda õpid, siis 
pead õppima ka palju selli-

seid asju, mis tegelikult huvi 
ei paku. Minul läks nii, et 
esimese kõrghariduse sain 
Pedagoogilises Instituudis. 
Peale keskkooli lõpetamist 
ei julgenud ma kohe ülikoo-
li proovida, nii läksin tööle 
õpetajaks, õpetasin esimest ja 
kolmandat klassi. Noored on 
ikka julged ja sain oma esime-
se kogemuse. Psühholoogia 
juurde jõudsin tagasi siis, kui 
mu tütar läks esimesse klassi. 
Tartu Ülikoolis algas psüh-
holoogia õpetamine kõrgha-
riduse baasil ja ma pääsesin 
sellesse gruppi.

Kas oli raske sisse saa-
da?

Ei olnud väga raske, sest 
tollal mängisid dokumendid 
tähtsamat rolli ja see, et oli 
eelnev kõrgharidus olemas. 
Põhikonkurss oli muidugi 
väga suur. Lõpetasin Tartu 
Ülikooli 1989. aastal. Pea-
le lõpetamist oli vaja uuesti 

tööle minna, seega läksin ma 
kooli inglise keelt ja inime-
seõpetust õpetama. Siis tuli 
võimalus ka teises kohas pa-
ralleelselt töötada – olin koo-
li raamatukogu juhataja. Siis 
tuli tahtmine uuesti õppima 
minna. Tartu Ülikoolis ava-
ti magistriõpe. Seal oli kaks 
haru, kliiniline psühholoogia 
ja koolipsühholoogia, mina 
oleksin tahtnud kliinilist õp-
pida, aga konkurss oli niivõrd 
suur, et pääsesin koolipsüh-
holoogiasse. Kuid ma õppi-
sin paralleelselt nii kooli- kui 
ka kliinilist psühholoogiat. 
Mind hakkas huvitama ka 
neuropsühholoogia.

Mida see endast täpse-
malt kujutab?

See tegeleb aju-uurin-
gutega. Praktilises elus siis 
nende inimestega, kellel on 
toimunud mõni avarii või mi-
dagi raskelt üle elatud.

Et siis näiteks mälukao-
tusega inimesed?

Jah, mälukaotusega või 
kõnevõimekaotusega.

Kuidas te meie kooli 
jõudsite?

Tegelikult olen ma käinud 
siin juba kümmekond aastat 
tagasi. Mulle meeldis väga 
Võhma koolimaja, see tundus 
väga hubane. Eriti jäi mulle 
meelde raamatukogu. Teisel 
korral jäi meelde talveaed. 
Sellest olen ma teistele kor-
duvalt rääkinud. Veel meeldis 
tsükliõpe, sest teistes kooli-
des seda polnud. Siia juhtusin 
ma nii, et ma töötan erivaja-
dustega laste koolis osalise 
tööajaga, koormust oli nagu 
vähe. Siis sain meili, et kas ma 
ei sooviks siin töötada. Ma 
vastasin meilile ja tulin ko-
hale. Siis sain teada, et mulle 
pakutakse tunde ka.

Mis teile siin meeldib ja 
ei meeldi?

Mulle meeldib gümnaa-
siumis tunde anda, tunnid 
on arutlevad. Siis meeldivad 
veel õpilaste kirjutatud arut-
lused, mõnikord küll lühidalt, 
aga teinekord on väga pikad. 
Mis ei meeldi, on raske välja 

tuua, olen veel liiga vähe siin 
töötanud. Minule valmistab 
raskust see, et tunnid on päe-
va lõpus. Õpilased on selleks 
ajaks väsinud. Muret teeb see, 
et gümnaasiumiklassides on 
vähe õpilasi, nii on oht, et uue 
seadusega pannakse gümnaa-
siumiosa kinni.

Aitäh, et leidsite aega kü-
simustele vastamiseks.

Intervjueerisid 
Marten Rohelpuu ja 

Olavi Koplik
11. klass

Ko²l ikoorem Detsember  2009Ko²l ikooremKo²l ikoorem Kooli tegemised:

http://www.kool.vohma.ee/

Varjud tööpostidel

Mida noored leiutasid

Jõulukombed mujal

Ja muudki

Seekord lehes:

Ettevõtlikel inimestel on 
pidevalt kiire. Eriti kiireks 

muutub elu detsembrikuus, 
mil soovime kõik aasta jook-
sul tegemata jäänu ära teha. 
Ja siis tulevad jõulud, tuues 
meisse jõulurahu. Tundub, et 
aeg seiskub ja tahab anda mei-
le viivukese mõtlemisaega.

Soovime, et koos jõu-
ludega pääseks igaühe sü-
damesse imeline jõulutun-
ne! Nautigem jõulurahu ja 
võtkem aega elu üle järele 
mõtlemiseks ning lähedas-
tega suhtlemiseks. Kas ole-
me alati olnud õiglased ja 
head? Jõulud on uue alguse 

pühad. Mõtleme siis ka sel-
lele, mida teha edaspidi pa-
remini. Andku jõulud meile 
kõigile uut jõudu selleks, et 
mööda hariduse keerulist 
ja rasket teed edasi minna 
ning arukalt ümber kujun-
dada nii ennast kui ka meie 
ühist kogukonda.

Soovime jõulurahu, 
õnne ja armastust igasse pe-
resse!

Võhma gümnaasiumi 
nimel direktor Külli 

Saarnik

Jõulusoov

Joonistuse autor 
Tarvo Toomel 9a. klass.

Noorte infomess TEE-
VIIT toimus 3.-5. detsembril 
Tallinna Eesti Näituste messi-
keskuses. Korraldamise idee 
sai alguse aastal 1994 ning 
sellest ajast alates on messi 
korraldanud Eesti Noorsoo-
töö Keskus. Messi eesmärk 
on pakkuda võimalikult pal-
ju informatsiooni õppimise, 
koolituse, täiend- ja ümber-
õppe võimaluste, vaba aja 
veetmise, tööhõive ja kõige 
muu kohta, mis puudutab tu-
levase elu planeerimist.

Meie koolist käis ka mes-
sil mõned gümnaasiumi õpi-
lased. 11. klassi kolm õpilast, 
kes messil viibisid, jäid ka het-
keks ETV kaamera vaatevälja 
ning said sõbralikku tähele-
panu Tallinna Pedagoogilise 
Seminari esindajatelt, kellega 
pärast pikemalt jutustama 
jäädi. Üritus oli väga tore ja 
noori oli palju osa võtmas nii 
eksponentides kui ka külasta-
jate rollis. Suurel laval esines 
ka Tre.ee diskorite grupist 
Kairi Õigemeel. Messi korda 
tagasid mitmed turvamehed, 
politseinikud ning tänavatel 
oli liiklusreguleerijad.

Meeleolu oli kõigil hea 
ja seda tõstsid veel naljakad 
maskotid, kes messil ringi 
kõndisid. Noortel oli vahel-
dusrikas võimalus saada hea 
tujuga head õpetust ja uusi 
tulevikuvisioone.

Katre Nurk, 
Kristi Ennemuist

11. klass

Uutele 
teedele 
viitas noorte 
infomess 7. nov toimus Tallinnas 

Lasnamäe Muusikakoolis 
traditsiooniline loomingu- 
ja improvisatsioonipäev. 
Igal aastal oodatakse noori 
muusikuid omaloomingulisi 
pillilugusid ja laule esitama. 
Konkursil on võimalik ka 
tuntud teemal improvisee-
rida. Välja antakse trükitud 
kogumik kõigi teostega ning 
paremad märgitakse ära.

Võhma lapsed osalesid 
teist aastat. Eelmisel aastal 
läks laululoojatel hästi. See-
kord sõitsid musitseerima 
ka instrumentalistid. Sanna 
Härmi laul tõsteti ka sel aas-
tal esile. Samuti märgiti ära 
Aatos Mattila lühike ja lööv 
pillilugu.

Vanemas astmes pälvis 
samuti teist aastat järjest 
tähelepanu Maria Gertsjaki 

laul. Maria osales sellel kon-
kursil Viljandi Muusikakoo-
li nimekirjas.

22. novembril toimus 
Kohtla-Järvel vabariiklik 
lauljate konkurss “Viru lau-
luke 2009”. Eelvoorust valiti 
finaali 8-aastane Kaisa-Mari 
Lehis. Finaalis saavutas ta 
auhinnalise II koha. Kaisa-
Mari jaoks oli see esimene 
vabariiklik konkurss.

Tublid ei ole muidugi 
mitte ainult need lapsed. 
Lauluringis osalejad on ette 
valmistanud palju toredaid 
jõululaule, et nendega kuu-
lajaid rõõmustada ning jõu-
lutunnet südamesse kanda.

Maarika Reimand
Muusikakooli õpetaja

Laululapsed pälvisid kiitust

Kaisa-Mari koos lauluvõist-
lusel võidetud mõmmikuga. 
(foto erakogu)

Saame tuttavaks!

Õpetaja Aili Pajula. 
(foto erakogust)

USA ja Kanada jõulutra-
ditsioonid pärinevad paljuski 
Saksamaalt.  Koos Saksa sis-
serändajatega jõudsid uuele 
mandrile ka advendikalend-
rid, piparkoogimajad, pipar-
koogid ja jõulupuud. Alates 
1848. aastast, kui kuninganna 
Victoria saksa päritolu abi-
kaasa prints Albert püstitas 
Windsori lossi jõulukuuse, 
sai puukese tuppa toomisest 
Inglismaa, USA ja Kanada 
lahutamatu jõulutraditsioon. 
Lõuna-Ameerikas, Brasiilias 

nt. ehitakse väikesed männi-
puud puuvillatortidega, mis 
peaks meenutama lund. Aaf-
rikas aga ei tooda puud maj-
ja, vaid kaunistatakse aknaid 
sätendava puuvilla, lõnga ja 
karraga. Nii mõnigi popu-
laarne jõulutraditsioon on 
pärit saksa kommetest. Saks-
lased ühendasid jõulupuus 
Kristuse sündi ja paradiisiaia 
õunapuud – nii hakati kuus-
ke kaunistama jõulutuledega, 
mis sümboliseerisid Kristu-
se sündi, ning ümmarguste 

jõuluehete ja küpsistega, mis 
asendasid õunu. Jõulupuu eh-
timine käib Saksamaal salaja 
ning tuledes ja ehtes kuuske, 
mille all on maiustused ja 
kingitused, näeb kogu pere 
alles jõuluõhtul.

Maakera kuklapoolel Uus-
Meremaal kutsuvad maoorid 
jõulupuud pohutokawa´ks. 
Uus-Meremaa jõulupühi 
peetakse suvekuumuses - 
seal pole iialgi lund ega jääd. 
Jõuluvana Santa Claus käib 
sellegipoolest ringi punases 

mantlis. Suuremates linnades 
korraldatakse jõuluvanade 
paraade. Läbi linna veerevad 
rikkalikult kaunistatud vank-
rid, millel jõulumehed ini-
mesi tervitavad. Jõulupühade 
juurde kuuluvad pidulikud 
söömaajad mererannas, sest 
detsember ja jaanuar on seal 
kõige soojema ilmaga kuud. 

Suurim aastavahetuse 
pidu Kuubal on nochebuena. 
Traditsiooni järgi süüakse 
sel ajal sealihapraadi ubade 
ja riisiga ning selle kõrvale 

purukstambitud maitsetaimi. 
Jõulupuud kuni 1940ndate 
aastateni Kuubal ei tuntud. 
See traditsioon tuli USAst. 
Samast tuli ka jõuluvana 
Santa Claus, kuid erinevalt 
Ameerikast ei toonud taat 
lastele mänguasju, vaid ainult 
maiustusi. Edaspidi muutusid 
jõulud Ameerikaga sarnaselt 
juba poolest sügisest alga-
vaks ostuparaadiks. Jaapanis 
pole jõulud ametlik riigipü-
ha, sest vaid umbes iga sajas 
jaapanlane on kristlane. Jõule 

pühitsetakse sellegipoolest 
juba 20. sajandi algusest saa-
ti. Suurema hoo sai komme 
pärast Teist Maailmasõda.  
Jaapanlaste pühade juurde 
kuuluvad ehitud linn ja kodu, 
kaunis kuusk ja ameerikalik 
jõulukalkun. Detsembri lõ-
pul viiakse ka ühele jumalale 
Hoteioshole kinke. Jaapani 
lastele ei too jõulukinke Santa 
Claus, vaid Santa Kuroshu.

Tauno Rämson
8.klass 

Jõulud teistes maadesLOODUSNURK
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SPORDIST

Ko²likoormat toimetasid: 
Kristi Ennemuist, Olavi Koplik, Katre Nurk, 
Marten Rohelpuu, Marju Roosileht, Teele Vahtra.

TEATED

19. novembril toimus juba 
traditsiooniline töövarjupäev. 
Töövarjupäeval saavad õpila-
sed tutvuda erinevate ame-
titega otse töökohal, jälgides 
„varjuna“ ühe töötaja argitoi-
metusi.

Selle aasta töövarjupäeval 
osalesid meie koolist 9., 11. ja 
12. klasside õpilased. Kõigile 
õpilastele olid valmis vaada-
tud töökohad, kuid kahjuks 
jäid paljud haigeks. Kokku-
võttes käis „varjutamas“ 33 
õpilast.

3. detsembril toimus 
koolis karjäärikonverents, 
kus töövarjupäeval osalenud 
jagasid oma muljeid kõigi-
le 7.-12. klasside õpilastele. 
Väikese valiku ettekannetest 
avaldame käesolevas lehes.

Asutused, keda täname:
SA Viljandi Haigla, aja-

leht Sakala, Kaitsevägi (Kirde 
kaitseringkond, õhutõrjepa-
taljon), Suure-Jaani Vallava-
litsus, Võhma Linnavalitsus, 
Võhma Gümnaasiumi söökla, 
Suure-Jaani konstaablijaos-
kond, TT Tarkvara, kinnis-
varabüroo Uus Maa, AS SEB 
Pank, Matti bürootehnika, 
Ilustuudio OÜ Amcon, Ilu-
salong Christina OÜ, hulgi-
ladu Ipse OÜ, Viljandi Vaba 
Waldorflasteaed, OÜ Lea 
Kuldmäe Hambaravi, Jär-
vamaa Kutsehariduskeskus 
(Särevere ratsabaas), kohvik 

„Day Off“, AS Maksifoto, 
Viljandi Kultuuriakadeemia, 
Kaitseliidu Sakala Malev, 
Siller Auto OÜ, Päevakeskus 
Singel, Facio Ehituse AS.

*
Olin töövari Uus Maa 

Kinnisvarabüroos Piret 
Brantsil. Tegemist on kinnis-
varamaakleriga. Tema kõige 
tähtsamad töökohustused on 
kliendiga vabalt suhelda ning 
austada kliendi otsuseid, mis 
puutuvad tehingutesse. Kõige 
tähtsamad töövahendid on 
auto, arvuti, telefon, märk-
mik ning fotoaparaat. Selleks, 
et töötada maaklerina, peab 
olema kursis majandusega, 
kindlasti lugema Äripäeva, 
oskama vabalt suhelda, olema 
aus, kõrge pingetaluvusega, 
hea huumorimeelega, soo-
vima edasi areneda, oskama 
toimida meeskonnaliikmena 
ning ka hea kohanemisvõi-
mega. Kasuks tuleb ka suht-
lustasandil hea inglise keele 
oskus. Tööprotsess koosneb 
kohtumistest klientidega, 
notaris tehingute sooritamist 
ning pisut ka kontoritööd ehk 
tuleb vastata meilidele ja teha 
muud paberitööd. Selleks, et 
saada tööle Uus Maa Kinnis-
varabüroosse, mingeid erilisi 
teadmisi olema ei pea, sest 
firma ise korraldab koolitu-
sed tööle tulijale. Olema peab 
muidugi minimaalselt kesk-

haridus. Peamised koolid, kus 
seda ametit õppida saab, on 
Mainori Kõrgkool, Tallinna 
Tehnikaülikooli Tallinna kol-
ledž, Eesti Maaülikool ja Pär-
nu Saksa Tehnoloogiakool.

Mina jäin päevaga väga 
rahule. Töö tundus huvitav 
ja vaheldusrikas. Kolleegid 
olid hea huumorisoonega ja 
muidu lõbusad. Kliendiks oli 
inglise režissöör, kelle kaas-
laseks üks näitleja. Ka need 
inimesed olid väga lõbusad 
ja nalja sai kõvasti. Lõpptule-
musena sai ka maja müüdud, 
nii et võib rahul olla.

Merlin Helstein
11. klass

*
19. novembril käisin töö-

varjuks Järvamaa Kutsehari-
duskeskuses. Ma olin töövari 
Hele Kingiseppale, ta on Sä-
revere Ratsabaasis tallimees 
ja juhendaja.

Tema põhilised tööd 
on hobuste söötmine, 
kopeldamine ehk siis koplites-
se ajamine, asemete tegemine 
ja õpilaste juhendamine.

Tööks on vaja teada kõike 
hobustest ning osata õpilasi 
juhendada, seega vajalikud 
oskused on hobustega üm-
berkäimine ja inimestega 
suhtlemine. Selle töö puhul 
on veel väga suureks kasuks 
konkreetsus ja kiirus.

Ka sellel ametil on võima-

lik teha karjääri. Alustad mõ-
nes tallis, kuid kui end edasi 
arendada, on võimalik luua 
näiteks oma väikeettevõte.

Eestis on hobumajandust 
kahjuks võimalik õppida ai-
nult Järvamaa Kutseharidus-
keskuses.

Selle elukutse kohta võib 
kokkuvõtteks öelda, et see 
on füüsiliselt raske, aga vaim-
selt väga kasulik. Võimalus 
on viibida värskes õhus ning 
ühendada töö oma hobiga. 
Hobustega on rõõm koos 
olla, sest nad on väga targad 
ja tundelised, nad tunnetavad 
pealekauba ka väga hästi ini-
mese hetke meeleolu.

Töövarjuks olemise kohta 
võib üldiselt öelda, et oli huvi-
tav näha, kuidas mõnes teises 
tallis majandamine käib. Kuid 
kui võrrelda seda Olustvere 
talliga, kus käin trennis, pool-
dan siiski Olustvere, kuna see 
on väiksem koht ning seal on 
võimalus kõiki hobuseid õp-
pida lähemalt tundma.

Kas ka mina lähen õppi-
ma hobumajandust, seda ma 
veel kindlalt ei tea. Enne seda 
tuleb mul veel ilmselt läbida 
gümnaasium. Ning siis tuleb 
teha otsus, mis ilmselt väga 
raske ei saa olema, kuna het-
kel on silmapiiril peale hobu-
majanduse ainult üks eriala.

Teele Vahtra
9a. klass

Töövarjutamine aitab tulevikus 
ametit valida

Eelnevatel aastatel on toi-
munud noorte leiutajate 

konkursid „Muudame koo-
lielu paremaks” (laekus üle 
700 töö) ja  „Pisiasjad, mis 
muudavad elu paremaks“ 
(üle 600 töö).

2009. aasta riikliku õpi-
lasleiutajate konkursi teema 
„Hoiame kokku“ andis noor-
tele vabad käed selles osas, 
mida või keda nad kokku 
tahaksid hoida. Kokku saab 
hoida asju, mis muidu laiali 
pudeneksid; kokku saab hoi-
da raha; sõprade ja perega 
võiks kokku hoida jne.

Konkursile laekus kol-
mes vanuseastmes kokku 
650 leiutise ideed (1.-4. klass 
206, 5.-9. klass 420, 10.-12. 
klass 24) 83 koolist. Enamus 
konkursitöid olid leiutiste 
joonistused koos selle ees-
märgi, tööpõhimõtte ja siht-
grupi kirjeldusega. Mõnest 
leiutisest olid ka mudelid 
meisterdatud.

Kõige rohkem ideid tuli 
energiakokkuhoiu teemal, 
sellele järgnes raha ja see-
järel muud teemad – ruum, 
aeg, närvid, elu, puhas loo-
dus jm. (www.hm.ee)

Võhma Gümnaasiumi 
õpilastest osalesid kon-
kursil neli: võistkonnana 
Robert-Martin Rass, Raimo 
Remmer, Mihkel Prantsus 
ning üksiküritajana Targo 
Tiirmaa. Võistkonna leiuti-
seks oli ÖKKEL (öko-kelk). 
Tegemist on ökonoomse 
(alternatiivkütus) ja huvita-
va kelguga, mis võimaldab 
maal vajalikud talvised sõi-
dud teha ning seadistamisel 
ka erinevate töödega toime 
saada. Targo pakkus välja 
õpivaiba ning südamemõtte 
lugeja idee. Südamemõtte 
lugeja on seadeldis, mida 
kasutataks tähtsatel koos-
olekutel otsustamise juu-
res. Enne, kui otsustamist 
suudab mõjutada mõte (mis 
kellele kasulik, mis mulle ka-
sulik, mida erakond eelistab 
jne), loeks seadeldis mõtet, 
mida inimene südames õi-
geks peaks. Kindlasti tagaks 
selliselt kättesaadud õiged 
otsused nii majandusvallas 
kokkuhoiu kui üldise koos-
töö ühiste eesmärkide nimel. 

Õpivaip kujutab maailma 
kaarti ja toimib lauamängu 
põhimõttel. Nuppude ase-
mel on lapsed ise ning see 
mäng võimaldab tutvuda 
maailma erinevate rahvaste 
kultuuri ja kommetega ning 
neid seeläbi paremini mõis-
ta. Mängu on võimalik lõ-
putult edasi arendada ning 
õpetajad saaksid erinevate 
ainete õpetamisel kasutada. 
Selle mängu valmistamine 
on reaalne ja mäng võiks le-
vida kogu maailmas.

Üheksaliikmeline žü-
rii, kuhu kuulusid erineva-
te valdkondade eksperdid, 
jagas välja 400000 krooni 
ulatuses auhindu nii leiuta-
jatele, nende juhendajatele 
kui parimale koolile. Auhin-
dadeks olid keerukad Lego 
konstruktorid, fotoaparaa-
did, iPodid, raamatupoo-
dide ja kaubanduskeskuste 
kinkekaardid ning hulganisti 
leiutamisega seotud raama-
tuid ja ajakirju. Lisaks jagati 
välja 25 pääset noorte leiu-
tajate suvekooli, mis toimub 
2010. aasta suvel Rõuges.

Auhindade üleandmine 
toimus 4. detsembril ürituse 
Robotex raames.

Edu kroonis ka Targo 
ettevõtmisi. Ta sai kesk-
mises vanuserühmas (5.-9. 
klass) II preemia õpivaiba 
idee eest. Auhinnaks oli 
Haridus- ja Teadusminis-
teeriumi tänukiri, fotoapa-
raat, kaubanduskeskuse 
kinkekaardid, kahe ajakirja 
tellimus aastaks, osalemine 
suvelaagris.

Vaatamata sellele, et 
võistkondlik töö otsest ära-
märkimist ei leidnud, olid 
osalejad väga tublid. Igaüks, 
kes viitsib teha natuke roh-
kem kui ainetunniks para-
jasti nõutakse, sel täienevad 
kindlasti oskused, areneb 
loovus, avardub silmaring ja 
… võib auhinnagi saada.

Õpilasi juhendas õpetaja 
Luule Tiirmaa.

Vaata ka http://teadus.
err.ee/arhiiv („Selgusid Eesti 
parimad noored leiutajad“)

Leiutamishuviline
(Autor on 

toimetusele teada)

Noored leiutajad 
võtsid mõõtu

Lugejamängu pildil oli 
seekord lauatennise 

ehk pinksilaua ratas, nagu 
ka 25 vastajat täpselt tead-
sid. See laud asub kolman-
dal korrusel raamatukogu 
kõrval. Paraku oli ka 13 
vale või mittetäielikku vas-
tust, mis ei saanud loosi-
mises osaleda. Seekordne fortuuna oli Andres Ilmjärv, kes 
otsustas rõõmustada oma õde ja täiesti ausalt loosis välja 
Sandra Ilmjärve vastuse. Sandra saab auhinna kätte raama-
tukogust. Uue pildi vastuseid ootame sinnasamasse.

Kohvikus 

Day Off
Viljandi 

Leola tn 61
Võhma Gümnaasiumi 

9. klassi
õpilaste kunstinäitus

„Advendiküünal“

Võhma gümnaasiumi jõulupeod

21. detsembril aulas
kell 14.00 I-IV klass
Kell 18.00 V-VIII klass

22. detsembril 
kell 18.00 
kultuurikeskuses
IX-XII klass

TÄNU

Aitäh kõigile 
headele inimestele, 

kes oktoobrikuu 
koolilehes ilmunud 
üleskutsele vastasid 

ja raamatukogu 
kohustusliku 

lugemisvaraga 
täiendasid!

Lugejamäng

13. novembril toimunud 
võistluste eesmärgiks oli 
välja selgitada Viljandi maa-
konna parimad noormaleta-
jad ja -kabetajad ja selgitada 
välja paremad koolid güm-
naasiumide ja põhikoolide 
arvestuses. Algselt pidid 
turniirid toimuma 7-vooru-
lisena ajakontrolliga 10+10 
minutit, aga kohapeal muu-
deti seda ajaliste probleemi-
de ilmnemisel.

Sel korral osales meie 
koolist kokku 4 võistlejat, 
soovijaid oli rohkemgi, aga 
transpordiga tekkisid ras-
kused.

Male tulemused: Kristo 
Paju 7.–9. klassi poiste arves-
tuses 4., Jorma Vätsing 10.–
12. klassi poiste arvestuses 
4., Teele Vahtra 7.–9. klassi 
neidude arvestuses 1., Anna-
Liisa Hramov 10.–12. klassi 
neidude arvestuses 1. koht.

Kabes oli üllatavalt palju 
osavõtjaid 7.–9. klassi ar-
vestuses, poisid ja tüdrukud 
mängisid küll koos, kuid hil-
jem võeti eraldi arvestusena 
välja. Kabes saavutas Kristo 
Paju 7.–9. klassi poiste ar-
vestuses 12. koha 24st, Teele 
Vahtra sama vanuse neidu-
de arvestuses 1. Gümnasiste 
oli küll vähem, kuid Jorma 
Vätsing sai 4. koha ning 
Anna-Liisa Hramov 10.–12. 

Viljandi maakonna noorte 2009. aasta 
meistrivõistlused males ja vene kabes

klassi neidude arvestuses 4.
Võistkondlikus arvestu-

ses ei õnnestunud küll meil 
kahjuks koolile karikat tuua, 
sest peab tõdema – selleks 
et võita karikat, on vaja 
siiski suuremat võistkonda, 
nagu oli vanasti.

Teele Vahtra
9a. klass
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Sel pealkirjal on sedakor-
da päris mitu tähendust. 

Et ka noorem lugeja asjast 
aru saaks, peaks ta kõige-
pealt teadma, mis on past-
lad ja mis on viisud. Tege-
likult nad seda ehk teavad 
ka: pastlaid on jalas nägema 
juhtutud (laulupeoaastal 
kindlasti) ja viiskudest on 
vähemalt õpikutes pilte ol-
nud.

Kui laps olin ja mõne 
ebameeldiva töö kohta (ro-
himine, piimanõu pukilt 
äratoomine vmt) söanda-
sin öelda „ei viitsi“, siis üt-
les ema ikka, et siis ei aita 
muud, kui „viska viisud 
maha, pane pastlad jalga“. 
Ega ma ei tea seniajani, kust 
see ütlemine täpselt tuleneb, 
aga ise arvasin, et küllap sõ-
nade sarnasusest (viisud-ei 
viitsi). Ja kuigi mul polnud 
pastlaid ega viiske, viskasin 
siis mõttes viisud jalast ja 
läksin tegema, mida paluti.

Kui õpilased koolis ütle-
vad mõnikord „ei viitsi“, siis 
ütlen, et „oi-oi, ära seda küll 
kõva häälega ütle – mõtle 
midagi muud välja“. Sest tõsi 

see on: mitte-viitsimine ei 
tähenda ju tegelikult muud, 
kui laiskust ja jõuetust sest 
laiskusest üle saada.

Selle aasta veebruaris 
lugesin Õpetajate Lehest 
toredat lugu Läänemaa vä-
hegiviitsijatest (vahva sõna 
minu meelest!). Jutt oli vä-
hegiviitsijate päevast, kus 
iga Läänemaa taidluskol-
lektiiv püüab ennast näidata 
kõige eripärasemast küljest. 
See on oodatuim üritus ja 
koguneb ligi 400 isetege-
vuslast.

Meie loeme enda vä-
hegiviitsijatest ka pidevalt 
leheveergudelt: tantsijad, 
lauljad, näitemänguhuvili-
sed, spordialade harrasta-
jad, tervisevõimlejad, mälu-
mängurid jne, jne. Eelmisest 
linnalehest võis lugeda, mil-
lised huviringid meil tegut-
semas on.

Räägitud ei ole sellest, 
et enamus nimetatud te-
gelusvõimalustest ei nõua 
osalejalt rahalist panusta-
mist (siin ja praegu). Mitte 
igal pool ei ole täiskasva-
nutel võimalik tasuta osa-

leda taidluskollektiivide 
jm huviringide tegevuses. 
Tantsurühmas tantsimine, 
laulukooris laulmine või 
näiteringis kaasalöömine ei 
maksa meil midagi. Kunagi 
ei tea: võib-olla ükskord on 
see teisiti meilgi. Aga prae-
gu on just nii.

Eks selle juures on lähtu-
tud tegelikult „igaühe-kasu“ 
põhimõttest. Inimene saab 
võimaluse tegeleda sellega, 
mis talle huvi pakub, vaja-
dusel esindab aga kollektiiv 
(osaleja) omavalitsust, esi-
nedes erinevatel üritustel, 
osaledes konkurssidel ja 
spordivõistlustel. 

Kui mõnele tundub, et 
kohal ei ole võimalusi tema-
le huvipakkuvaga tegelemi-
seks, siis ei maksa veel hoo-
bilt püssi nurka visata. Juhul 
kui kollektiivis on piisavalt 
teotahtelisi osalejaid, on 
oma tegevust võimalik alati 
laiendada ja teha ka tavapä-
rasest erinevaid asju: midagi 
igaühe hingele. „Repertuaa-
ri“ ühte või teise suunda 
laiendada on alati võimalik, 
igal alal.

Vahel võib kellelgi olla 
hirm, et ta ei saa hakka-
ma või ei oska: pole kunagi 
tantsinud, laulnud ainult 
lastekooris, kooli ajal näi-
dendis kaks sõna öelnud.... 
Teid just oodataksegi! Ka-
hele sõnale lisandub kaks, 
tantsukoolis pole meist kee-
gi käinud. Ületage see väike 
hirm ja olete ületanud ise-
ennast!

Tulge kohale (ürituste-
le, proovidesse) ja vaadake, 
millega meie kollektiivid 
tegelevad. Usun, et leiate 
toreda seltskonna, kuhu 
kuuluda ja kellega koos aega 
sisustada.

Kasutage võimalust si-
sustada oma õhtud vahvate 
tegevustega, ilma, et sellele 
peaks eraldi raha kulutama.

Saagu meist kõigist vä-
hegiviitsijad ja kandkem 
„viiskude asemel pastlaid“!

Luule Tiirmaa
pastlakandja

Viska viisud maha, pane pastlad jalga

Reedel, 4. detsembril tõi 
Võhma Kultuurikesku-

se näitering lavale oma teise 
etenduse, Oskar Lutsu kah-
te lühinäidendit „Pärijad“ ja 
„Onu paremad päevad“ koon-
dava „Paremad päevad on veel 
ees“. Kuna kultuurikeskuse 
direktor tegi ettepaneku oma 
muljeid ka avalikkusega jaga-
da, siis nii see artikkel sündis-
ki.

Algatuseks peab ütlema 
suure tänu nii näiteringi ju-
hendajale Olev Rassile kui ka 
kõigile näiteringis osalejatele, 
et nad üldse sellise asjaga tege-
levad. Näitemänguharrastusel 
on nimelt see hea omadus, et 
pakub lisaks tegijaile endile 
palju häid elamusi ka kõrval-
seisjaile ehk siis publikule.

Hea etenduse üheks nur-
gakiviks on õnnestunud näi-
dendivalik. Kui näiteringi 
esimene etendus „Püve talus“ 
just selle koha pealt siinkir-
jutaja kergelt õlgu kehitama 
pani, siis nüüd võib lausuda 
ainult kiidusõnu. Nii „Pärijad“ 
kui ka „Onu paremad päevad“ 
olid lühikesed, löövad ja aja-
tu sõnumiga teatritükid, mis 
kahe peale kokku moodusta-
sid paraja pikkusega nii mõt-
lemist kui ka meelelahutust 
pakkuva tervikteose. Pärijate 
jagelusi, üle jõu elamist ning 
inimsuhete lähtumist mate-
riaalsetest kaalutlustest tuleb 
tänaselgi ajahetkel väga sageli 
ette.

Kõige aluseks on aga siis-
ki inimesed. Siinkohal tahaks 
veelkord kiita kõiki osatäit-
jaid ja lavastajat. Lavalt paistis 
selgelt silma, et mängiti lus-

tiga. Tekst tundus kõigil peas 
olevat ning kui oligi mingeid 
olulisi eksimusi (seda saavad 
muidugi ainult laval olijad öel-
da, sest ise pole teksti näinud), 
siis etenduse sujuvat käiku ei 
häirinud see kuidagi. Artikli 
autor täheldas dialoogis ainult 
ühe kerge komistuse. Meel-
dejäänumatest osatäitmistest 
peab kindlasti ära märkima 
Mare Siinori mängitud Liisu 
ja Luule Tiirmaa mängitud 
Leenu, kelle vastasseis päran-
duse jagamisel nii mõnelegi 
saalisistujale kindlasti tut-
tavlik võis tunduda. Suurima 
elamuse pakkus aga Natalia 
Remmer, kes erakordse särt-
sakusega kehastas ühe mees-
peategelase üsna tõusikliku 
olemusega naist. Talle sekun-
deerisid rolli olemust hästi 
tabades ka Terje Napritson ja 
Raily Feldman, kes kehastasid 
eelnimetatud naise tütreid. 
Loomulikult olid aga tublid 
ka kõik teised osatäitjad: Helvi 
Mihno, Ilmar Roosioks, Ants 
Kirikal, Hubert Mathiesen, 
Josia Wüthrich, Mati Tiirmaa, 
Peter Wüthrich. Heli- ja val-
gustehnik oli Robert-Martin 
Rass.

Eraldi peab ära märkima 
muusikalist kujundust. An-
sambli Singer Vinger muusi-
kapala „Raha“ sobis ideaalselt 
antud etenduse teemaga.

Lõpetuseks jääb vaid loota, 
et ka Võhma Kultuurikeskuse 
näiteringi paremad päevad on 
veel ees.

Valdis Naaber
Üks „publikumist“

Paremad päevad on igal juhul veel ees

Aitäh!
Jõulukuu neljanda päeva õhtul tuli Võh-

ma kultuurikeskuse näitering taas rahva ette. 
Seekord O. Lutsu lühinäidenditest „Pärijad“ 
ja „Onu paremad päevad“ kokku seatud 
etendusega „Paremad päevad on veel ees“.

Harjutusaeg oli lühike ja haigused kiu-
samas, aga hakkama saime. Seda, et näda-
last ühe või mitme õhtu kultuurikeskuses 
veetmine asjata polnud, saime teada siis, kui 
publik saali täitis.

Ikka ja jätkuvalt oleme äärmiselt tänuli-
kud Võhma inimestele, kes tulevad ja oma 
huvi meie tegemiste suhtes välja näitavad. 
Teie huvi sunnib meid harjutama, arenema 
ja endast parimat andma.

Nii oli sellelgi korral rõõm täitunud saa-
li üle ja huviliste toetavate–tunnustavate 
kommentaaride üle.

Linnapea ütles oma tänusõnades, et kül-
lap meie kõigi paremad päevad on alles ees.

Usume, et koos tegutsedes ning üksteise 
tegemisi toetades see nii ongi!

Võhma kultuurikeskuse näitering
(järgmisel korral juba nimega, kuna 

publik seekord selleks ettepanekuid tegi)

Üks ütlemata subjektiivne arvamus Võhma Kultuurikeskuse näiteringi etenduse kohta

Hetk oksjonilt.

Kaugtöö Ühingu eestve-
dajad viivad piirkon-

dades üle Eesti läbi küsi-
mustikku kaugtöökeskuste 
loomise vajaduste väljasel-
gitamiseks.

Seoses kavaga käivitada 
kaugtöökeskused Viljandi-
maal, uurime, kui palju on 
meie piirkonnas kaugtöö 
huvilisi ja potentsiaalseid 
kaugtöökeskuste teenuste 
kasutajaid.

Kaugtöökeskused on 
inimeste elukoha lähedal 
asuvad tööruumid, kus on 
tagatud tingimused töö te-
gemiseks, kui tööandjad asu-
vad töötajate elukohast kau-
gel. Kaugtöökeskuses võivad 
töötada mitme ettevõtte või 
organisatsiooni töötajad. 
Lisateenusteks võivad olla 
näiteks IT tugi, lastehoid, 
töövahendus vms. Kaug-
töökeskus on varustatud 
vajalike infotehnoloogiliste 
ja muude töövahenditega. 
Olenevalt piirkonnast võib 

kaugtöökeskus pakkuda ka 
erinevaid lisateenuseid.

Rohkem infot kaug-
töö kohta leiate Kaugtöö 
Ühingu kodulehelt: www.
telework.ee.

Küsimustiku leiate 
aadressilt: http://uuring.
e m p l o y e r s . e e / i n d e x .
php?id=3688

Küsimustikule vastami-
ne võtab umbes 5 minutit. 
Palume Teil vastata enne 
17.01.2010. Küsitlusele 
ootame vastama praeguseid 
kaugtöö tegijaid kui ka kõiki 
teisi kaugtöö huvilisi.

Küsimustik on välja töö-
tatud projekti „Era- ja avali-
ku sektori organisatsioonide 
ning kohalike omavalitsuste 
juhtimisvõimekuse tõstmi-
ne paindliku töökorralduse 
osas” raames.

Ette tänades,
Janne Järvelt

Viljandimaa eestvedaja

Lp kaugtöö huviline 
Viljandimaal!

Oot-oot, üks kopikas on puudu!Kelmikas linnaproua.

Vaata ikka sügavamalt 
sinna pliidi alla, miski ju 
kolksub seal!?
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SPORDIST

Viljandimaal asuva Võhma 
Gümnaasiumi spordi-

hallis, mille rekonstrueerimi-
sele kulus 6,9 miljonit krooni, 
saab nüüd lisaks sporditundi-
dele ja treeningutele läbi viia 
ka tipptasemel võistlusi. Esi-
mesed kohalikud võistlused 
korvpallis peetakse 17. det-
sembril spordihalli pidulikul 
avamisel.

„Sellist spordihoonet on 
iga Võhma spordilembene 
elanik oodanud ja loodame 
siiralt, et tervisest hoolivad 
linnakodanikud saavad enda 
eest hoolitsemiseks vajalikud 
tingimused,“ märkis Võhma 
linnapea Avo Põder avamisel.

„Spordihall ei ole kasuta-
miseks mitte ainult gümnaa-
siumis õppivale enam kui 220 
õpilasele - hommikupoolikul 
saavad nüüd vabadel aegadel 
võimlat kasutada lasteaialap-

sed ja pensionärid ning õh-
tusel ajal mahuvad treenima 
kõik soovijad,“ selgitas Võh-
ma Gümnaasiumi direktor 
Külli Saarnik.

Rekonstrueerimistööde 
käigus lammutas peatöövõtja 
Facio Ehituse AS vana võimla 
kaks seina, et hoonet laienda-
des saaks muuta mänguvälja-
ku mõõtmed vastavaks võist-
luste läbiviimise nõuetele. 
Nüüd mahub võimlasse kaks 
vaheseintega eraldatavat har-
jutusväljakut või pikuti üks 
võistlusväljak.

„Põrand on spordisaali 
tähtsaim osa ning tellija on 
teinud ideaalseks sportimi-
seks parima valiku. Kummi-
patjadel ning vastupidavast 
saarepuidust kattega põran-
dasüsteem tagab sportimi-
seks hea amortisatsiooni ning 
pallipõrkevõimalused,“ mär-

kis Facio Ehituse ASi juhatu-
se liige Ülo Older.

Lisaks võistlusväljakule 
ehitati uus jõusaal, maad-
lussaal, saun ning treenerite 
tööruum. Halli paigaldati 
kaasaegne ventilatsioon ja 
valgustus, remonditi pesu- ja 
riietusruumid, loodi tingimu-
sed ka ratastooli inimestele 
ning hoone ümbrusesse rajati 
kaks parklat.

„Kui siiani pidid õpetajad 
töötama ühes saalis ja ürita-
ma seda jagada, siis nüüd on 
võimalik korraga erinevates 
saalides tegelda erinevate 
aladega. Ka õhtust treening-
plaani on parem kokku seada 
- korraga saavad treenida näi-
teks maadlejad ja lauatennise 
mängijad. Saal on soe ja val-
ge, pesuruumis ei saa otsa soe 
vesi, võimalik on käia saunas,” 
loetles Võhma Gümnaasiumi 

Võhma spordihall 
rekonstrueeriti võistluste 
pidamisele vastavaks

Allakirjutanu ja võhm-
alase Adi Kaldamäe 

eestvõtmisel sai möödunud 
pühapäeval (13.12) Võhmas 
teoks esimene maavõist-
lus lihtsas ajaviitemängus 
saskus.

Mulgimaad esindasid 
peamiselt Võhma linna 
ja Kõo valla, Jõgevamaad 
Põltsamaa linna ning val-
la saskusõbrad, kummaltki 
poolt 10 paari.

Mängiti 10 vooru 
(mõtlemis- ja mänguaega 20 
minutit voorule) 12 punkti-
ni. 20 paari hulgas oli ka üks 
naispaar Ilme Mägi–Tama-
ra Parik Võhmast. Huvitav, 
huvitav – naispaar koguski 
6 voorus kõige rohkem, 68 
punkti, ning osutus maa-
võistluse saatuse Mulgi-
maa kasuks 536:530. Teised 
Mulgimaa edukamad paarid 
olid: Vingissar–Kuusik (64 
punkti), Kaldamäe–Vares 

(63 punkti), Israel–Anvelt 
(61 punkti) ja Veski–Kim-
mel (59 punkti).

Jõgevamaa mängija-
test kogusid enim punkte: 
Mekšun–Uusküla (punkte 
64), Vender–A.Haan (63), 
Soolepp–M.Kill (60) ja Le-
pik–Pahker (59).

Väljapandud rändka-
rikas jäi hoiule Võhmas-
se. Kumbagi võistkonna 3 
paremat paari said kaela 
nägusad mälestusmedalid, 
vanim paar (onupojad V. ja 
K. Ojassalu) Põltsamaalt ja 
Mägi–Parik jõulumeened, 
maavõistluse algatajad Adi 
Kaldamäe ja Villu Ojassalu 
Võhma linna poolt välja 
pandud siiditekid.

Järgmine taoline maa-
võistlus toimub järgmise 
aasta jõulukuul Põltsamaal.

Villu Ojassalu

JÕULUTURNIIR korvpallis
Kohtuvad 
Võhma linnameeskond, 
Võhma noored, 
Suure-Jaani ja Põltsamaa meeskonnad.

Ootame rohkesti 
pealtvaatajaid!

direktor Külli Saarnik uuen-
duste eeliseid.

“Kindlasti saab hoones 
korraldada omavalitsuse üri-
tusi. Jaanuaris toimub tradit-
siooniline aeroobikafestival, 
kuhu kutsume ka teised ter-
vist edendavad koolid,” sõnas 
Saarnik.

Spordihalli rekonstrueeri-
mist ning inventari soetamist 
rahastati 5 miljoni krooni ula-
tuses KOIT-programmi raa-
mes ning 1,9 miljonit krooni 
investeeris ehitisse Võhma 
linn omavahenditest. Spordi-
halli varustas uue spordiin-
ventariga OÜ Stigmar.

Pressiteade

Mulgimaa 
Jõgevamaa 536: 530 Lookas olgu jõululauad,

sööke, jooke, nalju!
Laulud kõlagu veel kaua,
lastel kinke palju.

Jõuluõhtul korraks peatu,
enda sisse vaata.
Siis võid hiljem rahumeeles
aasta ära saata!

On ju vana tõde, et üksi rühkides suurt midagi ära ei tee. Kultuurikesku-
sel on õnneks toetajaid palju ja aasta lõppedes on õige aeg abistajaid tänada. 
Koos tänusõnadega jõudku Teieni siiraimad jõulutervitused.

Eelkõige soovime ilusat jõuluaega kõigile kultuurikeskuse huviringide 
liikmetele ja nende juhendajatele: Mait Reimann, Maarika Reimand, Heli 
Lehis, Meeri Kreen, Ants Kirikal, Olev Rass, Leida Kuld, Heli Tammai.

Kõike ilusat teie kodudesse sõbrad Loo ärist, kauplusest Ugala, Aed ja 
Kodu, Sõbrapood, OÜ Levika, OÜ Münditare, kohvik Võhma, Elke ja Peter 
Wüthrichid.

Tänud ja jõulutervitused ELKO tublidele meestele.
Olgu teie kodudes alati rõõm ja rahu, gümnaasiumi pere. Säravaid silmi 

ja lusti teie majja, sõbrad lasteaed Mänguveskist. Rahulikku jõuluaega Teile, 
alati abivalmis Linnavalitsus.

Jõulurahu ja toredaid päevi Teile kõigile, Võhma linnarahvas. Olete meie 
majas alati oodatud!

Ükskõik kui rasked või kerged on ajad,Ükskõik kui rasked või kerged on ajad,
sõpru ja mõistmist on kõigile vaja!sõpru ja mõistmist on kõigile vaja!

Riina PakaneRiina Pakane
Kultuurikeskuse direktorKultuurikeskuse direktor

23. dets  kell 20.00

Linnarahva jõulupidu 

         ansambliga Vanker

Jõuluüllatus

Pilet 75 krooni

Piletid eelmüügis 
Võhma kultuurikeskuses.

26. detsembril kell 11.00 
Võhma Gümnaasiumi spordihoones

31. dets 

kell 22.00 

Lõbusa 
tujuga 
uude 
aastasse 

koos 

Mait&Margus 
bändiga. 

Pilet 50 krooni.

Igaüks meist vajab kodusoojust,

südamesse päikest, mis ei looju.

Puhtaid mõtteid,

millest hing saab valgust.

Kaunist jõuluaja algust.

Spordiklubi Võhma soovib kaunist ja rahulikku jõuluaega, 

meeldejäävat aastavahetust ja tegusat uut aastat!
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Eelmises mälumängus oli antud igale 
võistkonnale ülesanne koostada luule-

tus minimaalselt 4-realine ja tingimuseks, 
et kasutada tuleb sõnu ’küünal’, ’verivorst’ 
ja ’neitsi’.

Nüüd on need laekunud ja otsustasin, 
et võistkondadele neid ette lugema ei hak-
ka, et neid siis omavahel hinnata. Avalda-
me luuletused Võhma Linnalehes ja palun 
lugejatel anda oma paremusarvamus ühest 
kuni viie punktini (5 = meeldib kõige roh-
kem ja 1 = meeldib kõige vähem). Arva-
mus anda linnavalitsusse sekretäri kätte 
hiljemalt 8. jaanuariks 2010.

Ants Kirikal
Mälumängu juht

1. luuletus:

Sõi verivorsti neitsi küünlavalgel
ja häbipuna tõusis tema palgel,
kui talle meenus notsukene kena,
keda pole laudasulus enam.

* * * * * * * * * * * * *

2. luuletus:
Üks paigake siin Võhma peal,
kus saskut mängida on hea.
Ka küünlaid vahel süüdatakse seal,
jõujaamas ruttu terveks teevad pea
ja jõuluks verivorstiks leiavad ka sea,
vaid neitsid sellest kohast lugu eriti ei pea.

* * * * * * * * * * * * *

Mälumängurite luulevalimik
3. luuletus:

Meil juba ammu on üks Kirikal,
ei mälumahtu mõõda tema virinal.
Ja ajuhiiglasena leidsin,
et Mäluaugul pundis pole neitsit.

Lõvid, karud, jänesed kõik koos,
verivorsti matsutavad täies hoos.
Oisu, Vesiroos ja Mälu – teile hüüan,
sooja varsti annab ainult küünal.

* * * * * * * * * * * * * 

4. luuletus:

Neitsi viimased jõulud
Vanamuti akna taga
piilus kottidega vana.
Nukker oli muti meel,
70 ja neitsi veel!

Jõulumees tal kinke tõi,
laualt verivorste sõi.
Kaanis endal õlut sisse,
katsus neitsi kortsus tisse.

Küünlad kustutati kähku,
ruttu-ruttu poeti põhku.
Hommikuks sai neitsi naiseks,
jõulumeeski päris kaineks.

* * * * * * * * * * * * *

5. luuletus:

Jõululaul
Maja on jõuluõhtu hõngu täis,
äsja just jõuluvana külas meil käis.
Verivorst praetud, jõululaud kaetud,
küünal põleb jõulupuul,
vaikne sosin memmel suul.

Neitsi-Maarja, sa Eestimaa kaitsja,
tule ja pane meil elu siin paika.
Tee nii, et poliitikud ei oleks haid,
üksteist ei pureks ja oleksid paid.
Siis võime julgesti eluteel astu,
võtta veel paljusid jõulusid vastu.

* * * * * * * * * * * * *

6. luuletus:

Jõuluneitsi
Kord Võhmas oli kaunis neitsi,
ta kuusepuul kõik küünlad läitis,
siis istuma end laua äärde sättis
ja verivorstiga oma kõhu täitis.

Kes on see imekaunis neitsi?
„Kel pole meest, see ongi neitsi“.
Kui kaua säilib kaunis neitsi?
„Kui saab kord meest, siis pole neitsi“.

BAARBAAR

Suure-Jaani vald, Kõidama küla
(Suure-Jaanist 1 km Olustvere poole)

E-R kella 11-14E-R kella 11-14

soojad jasoojad ja maitsvadmaitsvad

lõunadlõunad

Meilt on võimalik tellida sünnipäeva,
kui ka peielauda kuni 120 inimesele.

praed alatespraed alates

20.-
Suure-Jaanis,Suure-Jaanis,

parimadparimad
hinnadhinnad

Olete alati oodatud ja teretulnud KÕIDAMA baaris !!!

Info tel: 437 1480
mob: 5568 9382

Bussis saate:
• nõu pangateenuste kohta
• tellida ja kätte pangakaardi
• makseautomaadist oma kontole sularaha kanda ja välja võtta
• teha arvuti abil makseid
• sõlmida hoiuseid ja erinevaid lepinguid

Pangabussi sõiduplaan internetis: www.swedbank.ee
Küsige lisa 6 310 310

Kõik oma rahaasjad saate korda ajada pangabussis!

Võhma linnavalitsuse juures
peatub pangabuss 28. 

detsembril kell 11.00–12.45
Alates 2010. aastast uuel ajal:

üle nädala esmaspäeviti kell 11.15–13.15
(4. ja 18. jaanuar, 1. ja 15. veebruar)

 
31.DETSEMBRIL KELL 21.00 
KABALAS 

AASTAVAHETUSTRALL 
 TTAANNTTSSIITTAABB  AANNSSAAMMBBEELL  VVIISSKKAA  VVIIIISS  
 ÕÕHHTTUUJJUUHHTT  MMÄÄNNGGIITTAABB  JJAA  NNAAEERRUUTTAABB  
 NNOOOORRTTEELLEE  OOMMAA  PPIIDDUU  EERRAALLDDII  SSAAAALLIISS  
 IIGGAAÜÜKKSS  KKAATTAABB  LLAAUUAA  IISSEE  

PILET 100.-AINULT EELMÜÜGIST KUNI 
18.DETSEMBRINI KABALA RAHVAMAJAST 
LAUDADE BRONEERIMINE JA INFO: 5300 3987 

Piia Veerojal ja Erki Kosenkraniusel sündis
13. novembril poeg SIIM

Liisi Lepamäel ja Romek Mitril sündis
19. novembril poeg HENDRIK

Katrin Veskisel ja Kunnar Raestikul sündis
21. novembril poeg KEITER

Jane Aasmäel ja Üllar Kanguril sündis
10. detsembril poeg KARDO

Jõgeva 
villavabrik 

müüb lõnga, heiet, villa 

Võhma bussijaama platsil
23. detsembril 

kella 10.00-st ca 4 tundi

Info ja erisoovid avaldada tel 
5647 9102 Rene.

OÜ EVILLA reklaam, müük
Kodu www.evilla.ee

Taas kuusel me süütame küünlad,
leek valgustab hämara toa,
kaua oodatud jõulude valguses,
uus aasta saab tulekuks loa.

Kaunist jõuluaega ning edukat, 
õnnelikku uut aastat!

Kõikjalt vastu naeris lumevalgus.
On ju kaunis uue talve algus!

Talve algus 21. detsembril kell 19.47.

Kuldse tõllaga kuldses rüüs
tuleb aegade prints üle mäe.
Annab südamevärinal tähises öös
uus aasta printsessile käe.
Hetkeks soovides seisatab aeg sel ööl
tardub jääkilluks kuu ja vari
kuni kell viimast korda
sel aastal veel lööb
algab lootusi tulvil uus aasta...

Advendi- ja jõuluajal saadame üksteisele postkaarte, 
elektronkirju ja mobiilisõnumeid kaunite ja südamest 
tulevate soovidega. Me usume, et armastusest ja hoolivu-
sest kantud soovid ei ole paljad sõnad, vaid kätkevad en-
dis väge muuta maailma ja inimesi. Kui palju kõneldakse 
jõulumuinasjuttudes täide läinud soovidest! Aga soovida 
tahaks nõnda palju, et kõik ei mahugi sõnadesse: pühade-
rõõmu ja –rahu, armastust ja hoolivust, tervist, aega ise-
enda ja kallite jaoks, tööd ja igapäevast leiba, sassis suhete 
paranemist …

Soovime silmadesse tähesädemeid,
hingerahu täitku kõigi südameid!

Olgu Teil usku oma unistustesse ja väsimatut 
kannatlikkust, et kohtuda nendega 

kunagi päriselt, tegelikkuses.

Südamlikke jõule 
ja õnnelikku 

uut aastat!

Linnalehe 
toimetus

Õnnitleme 
lapse 
sünni 
puhul!

Võhma Linnavolikogu
Võhma Linnavalitsus
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Võhma Linnaleht
Tiraaž 1000

Võhma Linnalehte esindab:
Angela Härm tel.  437 7228

Aadress:
Tallinna 15
70 603 Võhma

Küljendus ja trükk:
Vali Press OÜ
Põltsamaa, tel. 776 8870

Võhma Linnaleht nr. 

VASTUS:

________________________________________________

________________________________________________

________________________________________________

NIMI ja AADRESS:

________________________________________________

________________________________________________

________________________________________________   

Ristsõna
Vastus tumedalt ääristatud ruutudes. 

Koostas Heino Laagus.
Eelmises numbris ilmunud ristsõna vastuseks oli: ”Funkt-
sionalism”. Õigeid vastuseid laekus 19.
Loosiõnn naeratas Tiina Varblasele (Varblane).
Õnnitleme võitjat ja ootame uusi lahendusi. Vastusekupon-
gid palume tuua linnavalitsusse sekretäri kätte (samast saab 
kätte auhinna) või panna I korrusel asuvasse postkasti.

Aegamisi aastad kaovad,
mälestus neist jääb,
raskust õlgadele laovad
aja karmid käed.
Aga kui noorus on hinges,
naerdes ületad kõik pinged.

Õnnitleme detsembrikuu 

sünnipäevalapsi!
88 21.12  LEIDA VISTER
86 09.12  LAINE KIMMEL
84 12.12  ANDREI ILTŠENKO
82 28.12  HELJO PÕRK
81 10.12  ALMA LAUK
 12.12  LIIDIA ILTŠENKO
65 22.12  NIKOLAI AMELJUŠENKO
60 20.12  MALLE KUUSK

19. detsember, L Noorteõhtu: külas Joel ja Signe 
Reinaru. Algus kell 18.00

27. detsember, P Laulame jõululaule. 
Algus kell 18.00

09. jaanuar, L Noorteõhtu: külas Vilma Luik ja 
Le Hussar: rollid ja loovus

Jõulu- ja aastalõputeenistused:
24. detsember, N Jõulujumalateenistused

kell 13.00 ja 17.00
25. detsember, R Perejumalateenistus

kell 13.00.

31.detsember, N Aastalõpu jumalateenistus 
armulauaga talvekirikus 
kell 17.00 Teenib õp. emeeritus 
Vello Salum

Pühapäevakool (3-6a) toimub igal laupäeval kella 11-14

talvekirkus

Jõulunäidend "Siimoni jõulud"

Kõik on kutsutud, kõik on oodatud. 
Pilistvere kogudus

PILISTVERE
KOGUDUSE
TEATED

Jumalateenistused Pilistvere talvekirikus 
igal pühapäeval kell 13.00

Iga kuu 1. pühapäeval on kaetud armulaud

Kontakt: Hermann Kalmus 55 32 789 
hermann.kalmus@eelk.ee

Peeker

Laia-
õlgne

Nutt

Maavara

Kirjandus-
teadlane

Ohvrilaud Väikesed
koerad

Isikukood Sadama-
sild

Trepiosa Pindala

Amper

Sina

Sumeri
linn

Toit Privatiseeri
Vene

lennuk Aar Jõgevamaa
vald

Kreeka
sõjajumal

Jood

Eitus

Aaker

La-
bemoll

Ajaloo-
dokument

Retseptide
keel

Sidesõna

Läti
male-

kuulsus

Rodo-
dendron

Metroo

Koloonia

Lõuna-
Indialane

Üle-
annetu

Rooma
2000

Saksa k.
art.

Eluned

Tesla

Kala Oma jõul

Kunst

ANDRES
ÜLVISTE

Sädin

Aar Aar

Islandi
vulkaan

Ida-Viru
vald

Oma
jõul

Disk

Haar

Nutma

Sülg

La-bemoll
Mõla

MeieMatar

Täis

Detsiaar

Helin

Pilusilm

...
-teater

Argoon Erbium

Toos

Tulid välja

Kelvin

Vana

Mina

Nivoo

Sukel-
part

Lõuna-
laius

Spordi-
kool

Toavõhk

India
osariik

Pindala

Nakkamine

Lääge

See
tähndab

SadestaVirnastama

Auk

Kalevi käli

Kelvin

Ting

Puri

Liiter
United
StatesMeie

Põline

El. 92 Ihnus..Arseen

Sisse-
käigud

Tsoon

Aar Variant

Lamatarind

Austraalia
rahvus-

taim

End.
helilooja

Smuuli
näidend

Poliitikh

h
h

h Kallid kaaslinlased!
Oleme igal aastal enne jõulusid jaganud toidupakke. 

Jõuluvana nimekiri sai tavaliselt kokku pandud sotsiaalko-

misjoni kaasabil. Paraku ei ole ükski nimekiri täiuslik ja iga 

arvamus on alati subjektiivne. Olime kurvad, kui peale jõule 

kuulsime, et mõned inimesed jäid pakist ilma ja mõned olid 

lausa pahased meie peale. Meie eesmärk on jõulurõõmu 

jagada just nendele, kellel majanduslik olukord on raske.

Otsustasime ka sel aastal, et tahame jätkata traditsioo-

ni, kuid väheke teistmoodi. Palun, kui sul või sinu perel on 

jõulude ajal raske toime tulla, võta julgelt meiega ühendust. 

Või kui sa tunned kedagi, kes iialgi ise ei küsiks, anna meile 

väike vihje.

Jõuludeks tuli armastus ja rõõm siia maa peale ja meil 

on väga hea meel seda Sinuga jagada.

Elke, MTÜ Sinule   Kontakt 5196 3375 või küünlapoest

Juriidilised isikud, organisatsioonid 
ja Võhma linna elanikud, 

aeg on esitada kandidaate!
Võhma linna kõrgeim autasu on aukodaniku 

nimetus. See nimetus omistatakse üksikisikule 
linnapoolse austusavaldusena Võhma linnale osutatud 
teenete eest.

Aukodaniku nimetus on antud 2008 Ants Kirikalile 
ja 2009 Endel Rõugule.

Ettepanekud aukodaniku kandidaatide kohta 
esitatakse kirjalikult iga aasta 31. jaanuariks Võhma 
Linnavolikogule.

Võhma linna parima sportlase preemia määratakse 
väljapaistvate sportlike saavutuste eest Võhma linnas 
elavale isikule.

Ettepanekud esitatakse iga aasta 31.jaanuariks 
kirjalikult Võhma Linnavalitsusele.

Aukodaniku nimetust tõendav tunnistus antakse 
üle ja preemia saaja tehakse teatavaks Eesti Vabariigi 
aastapäevale pühendatud pidulikul üritusel.

Pilistvere kogudus tänab kõiki 
toetajaid ja abilisi ning 
soovib õnnistatud Jõulupühi.


